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“Vom sesiza Preºedinþia, Parlamentul României
ºi CSAT pentru numirile politice ale PSD”
l “Am trecut, din nou, la repolitizarea mediului economic ºi, practic, ne

pregãtim de urmãtoarea etapã, «cãpuºa reloaded»”l “Hidroelectrica ar trebui

sã aibã acum o abordare de guvernanþã corporativã impecabilã”l “Actuala

guvernare ignorã tot ce s-a clãdit pânã acum pentru transparentizarea

companiilor de stat ºi pentru bunul mers al lucrurilor, în direcþia corectã”

Interviu cu domnul Ovidiu Demetrescu,
preºedintele Asociaþiei Române de Bunã Guvernanþã (ARBA)

Reporter: Fondul Proprietatea

(FP) ºi-a exprimat, recent, indignarea

ºi surprinderea cu privire la amenda-

mentele propuse de Ministerul Ener-

giei la actualele contracte de mandat

ale membrilor Consiliului de Supra-

veghere al Hidroelectrica. Potrivit FP,

contractele de mandat propuse cresc

în mod evident riscul unor potenþiale

practici corupte ºi abuzive, din cauza

faptului cã eliminã sau reduc substan-

þial câteva dintre obligaþiile-cheie ale

membrilor Consiliului, care erau pre-

vãzute în contractul anterior.

A consemnat
ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 7)

MINISTRUL
FINANÞELOR DE LA
LONDRA
ESTIMEAZÃ

Trei ani de
tranziþie, necesari
Marii Britanii
dupã Brexit

M
area Britanie se va confor-

ma anumitor reglementãri

UE pe o perioadã de pânã

la trei ani dupã ce va pãrãsi blocul

comunitar (Brexit) în martie 2019, a

declarat, vineri, ministrul Finanþelor

de la Londra, Philip Hammond, con-

form Associated Press.

Potrivit spuselor sale, Regatul

Unit are nevoie de o perioadã de

tranziþie cãtre “noua normalitate”,

iar aceasta se va încheia înaintea vii-

toarelor alegeri din Marea Britanie,

prevãzute sã aibã loc în 2022.

Numeroase companii acuzã Gu-

vernul cã dã semnale confuze în pri-

vinþa Brexitului, în condiþiile în care

unii oficiali spun cã Regatul va pãrã-

si piaþa unicã, uniunea vamalã ºi va

pune capãt migraþiei din statele

membre UE, iar alþi oficiali susþin cã

aceste schimbãri - care au consecinþe

economice majore - nu se vor produ-

ce peste noapte.

Hammond a declarat cã o perioadã

de tranziþie le va permite companiilor

sã continue sã opereze normal, în timp

ce Londra îºi va stabili relaþia viitoare

cu Uniunea Europeanã. (V.R.)

CONSILIUL UE PROPUNE ÎNGHEÞAREA TUTUROR CONTURILOR DIN BÃNCILE
AFLATE ÎN PERICOL

Mai credeþi cã banii din bancã
sunt ai dumneavoastrã?

P
rãpastia dintre declaraþiile

autoritãþilor europene ºi ac-

þiunile lor se adânceºte,

chiar dacã au trecut destui

ani de la faza acutã a crizei bancare ºi

a datoriilor suverane.

Oficial ne merge bine, iar Europa

este aproape de atingerea unei

creºteri economice sustenabile, care

va permite ºi “vindecarea” definitivã

a sistemului bancar.

Dar cum poate fi sustenabilã a

economie susþinutã masiv cu ajuto-

rul tiparniþei Bãncii Centrale Euro-

pene? Oare conducã-

torii Europei cred cu

adevãrat în declaraþii-

le lor?

Se pare cã nu, dupã

cum aratã o iniþiativã

recentã venitã de la

preºedinþia Consiliu-

lui Uniunii Europene,

deþinutã în prezent de Estonia.

Un document obþinut de Reuters

include mãsuri pentru interzicerea

temporarã a retragerii banilor din

bãncile aflate în pericol de prãbuºire,

astfel încât sã fie prevenitã fuga de-

pozitelor. Agenþia de ºtiri scrie cã

propunerea este analizatã încã de la

începutul anului, pe fondul

divergenþei de opinii între statele

membre.

“Acordarea prerogativelor de blo-

care a conturilor bancare instituþiilor

de supervizare reprezintã o opþiune

fezabilã”, se mai aratã în documen-

tul pregãtit de autoritãþile europene.

Oare propunerea Estoniei, dacã

vine chiar de acolo, a fost analizatã la

nivelul UE deoarece directiva de

bail-in a devenit caducã, dupã cum o

aratã operaþiunile de “salvare” a

unor bãnci din Spania ºi Italia?

Printre susþinãtorii noilor propu-

neri se aflã Germania, dupã cum

scrie Reuters, unde deja existã pre-

vederi legale cu privire la blocarea

retragerilor din depozite în cazul

bãncilor aflate în procedurã de

insolvenþã.

Blocarea conturilor se va face,

totuºi, într-un cadru care sã permitã

“cel puþin retragerea unor sume limi-

tate”, astfel încât sã fie acoperite ne-

cesitãþile de consum zilnice. Proba-

bil cã ºi aceste necesitãþi vor fi deter-

minate “ºtiinþific” de autoritãþile

europene.

Articolul Reuters mai subliniazã

cã propunerea analizatã în cadrul

Consiliului UE intrã în conflict cu o

iniþiativã legislativã a Comisiei Eu-

ropene din noiembrie 2016, al cãrei

obiectiv este tot “întãrirea puterii su-

praveghetorilor de a suspenda retra-

gerea depozitelor bancare”, dar care

exclude din moratoriu depozitele

aflate sub pragul de garantare, de

100.000 de euro. Excluderea depo-

zitelor garantate în propunerea legis-

lativã a CE a fost determinatã de

îngrijorarea cu privire la “impactul

negativ asupra încrederii de pe

pieþe”.

De ce a neglijat Consiliul UE

acest aspect? Au apãrut, între timp,

alte motive de îngrijorare, mult mai

serioase decât subminarea încrederii

pieþelor?

Documentul înaintat de preºedin-

þia Consiliului UE, care nu face deo-

sebire între depozitele garantate ºi

cele negarantate, precizeazã cã retra-

gerea banilor din depozitele bancare

poate fi suspendatã pe un termen de

pânã la 5 zile, perioadã care poate fi

extinsã pânã la 20 de zile în circum-

stanþe excepþionale, dupã cum mai

scrie Reuters.

Reacþiile din mediul bancar nu au

întârziat sã aparã. “Considerãm cã o

astfel de mãsurã reprezintã o motiva-

þie puternicã pentru deponenþi de a-ºi

retrage banii la primul semnal de pe-

ricol”, a declarat Charlie Bannister,

de la Association for Financial Mar-

kets in Europe (AFME), pentru Reu-

ters. De asemenea, transformarea

propunerii în lege va conduce ºi la

descurajarea economisirii prin

bãnci.

ªtirea Reuters a fost comentatã de

analistul financiar Mike Shedlock pe

blogul sãu, iar concluzia a fost cã

“întregul sistem bancar european

este subcapitalizat, supraîndatorat ºi

susþinut de BCE prin programul de

relaxare cantitativã”. “Mai simplu

spus, sistemul bancar din UE este in-

solvent”, a continuat Shedlock, iar

“faptul cã UE a luat în considerare o

astfel de mãsurã nu face decât sã

dovedeascã acest lucru”.

(continuare în pagina 8)

Fost ministru grec al
Transporturilor, gãsit vinovat
de mitã ºi spãlare de bani
l Conform instanþei, Tassos Mantelis a primit,

în perioada mandatului sãu, 450.000 de mãrci

germane pe care le-a cerut companiei “Siemens”

printr-o terþã parte, ca sã aprobe un contract cu OTE

T
assos Mantelis, fost ministru

grec al Transporturilor, a fost

gãsit vinovat, vineri, de spã-

lare de bani prin contracte încheiate

între divizia elenã a companiei ger-

mane “Siemens” AG ºi grupul de te-

lecomunicaþii “Hellenic Telecom-

munications Organization” SA

(OTE), care, în vremea mandatului

sãu, era controlat de stat.

Ani de zile, în presa din Grecia

au apãrut acuzaþii conform cãrora

politicienii ºi partidele politice din

þarã au primit mitã ca sã acorde gi-

gantului industrial german con-

tracte lucrative în perioada premer-

gãtoare Jocurilor Olimpice din

2004.

O instanþã elenã a stabilit cã Tas-

sos Mantelis, în vârstã de 72 de ani, a

ascuns cã a primit 450.000 de mãrci

germane pe care le-a cerut compa-

niei “Siemens” printr-o terþã parte,

ca sã aprobe un contract cu OTE.

Mantelis, care a fost acuzat cã a

comis infracþiunea în timpul manda-

tului sãu, în perioada 1996-2000, a

primit o pedeapsã de opt ani de

închisoare cu suspendare. (A.V.)

(continuare în pagina 6)

Fondul Proprietatea cere
acþionarea în justiþie a membrilor
Consiliului de Supraveghere
al Hidroelectrica
l Andreea Lambru, preºedintele Consiliului de

Supraveghere al Hidroelectrica, nu comenteazã

decizia FP

F
ondul Proprietatea cere ac-

þ i o n a r e a î n j u s t i þ i e a

membrilor Consiliului de

Supraveghere al Hidroelectrica,

dupã numirea unor noi membri în

Directoratul companiei, potrivit

convocatorului Adunãrii Generale a

Acþionarilor companiei care va avea

loc pe 31 august.

Astfel, pe ordinea de zi a AGA se

aflã “aprobarea iniþierii de cãtre Hi-

droelectrica a unei acþiuni în rãspun-

dere împotriva acelor membri ai

consiliului de supraveghere al

SPEEH Hidroelectrica SA numiþi

prin Hotãrârea AGAnr. 5/2017 ºi nr.

8/2017 care au aprobat, în ºedinþa

din 5 iulie 2017, numirea membrilor

Directoratului societãþii, pentru dau-

nele produse societãþii prin aproba-

rea acestei numiri contrar reglemen-

tãrilor interne ºi legale în vigoare”.

(continuare în pagina 7)

EUROPARLAMENTARUL RAMONA MÃNESCU:

Decizia Ungariei privind BRUA intrã
în contradicþie cu Strategia pentru
Securitate Energeticã a UE
l “Am cerut clarificãri ºi o poziþionare a Comisiei cu privire la

conformitatea iniþiativei maghiare cu Strategia pentru Securitate Energeticã

a Uniunii Europene ºi coordonarea cu BRUA”

A
nunþul operatorului ma-

ghiar de transport al gaze-

lor FGSZ potrivit cãruia

BRUA nu va mai ajunge pânã în

Austria, ci se va opri în Ungaria a

fost surprinzãtor ºi nu a venit ca ur-

mare a unor consultãri cu partenerii

regionali sau cu Comisia Europea-

nã, ne-a declarat europarlamentarul

Ramona Mãnescu. Domnia sa con-

siderã cã decizia Ungariei reprezintã

o poziþie care intrã în contradicþie cu

Strategia pentru Securitate Energe-

ticã a Uniunii Europene.

Doamna Mãnescu ne-a declarat:

“Proiectul BRUA, aºa cum a fost el

gândit ºi negociat de cele patru þãri

implicate, Bulgaria, România,

Ungaria ºi Austria este nu doar o

simplã conexiune dintre Sudul ºi

Centrul Europei, ci ºi o investiþie

strategicã ce permite accesul întregii

regiuni Central Europene la depozi-

tele de gaze naturale descoperite în

bazinul Mãrii Negre.

A.S.

(continuare în pagina 2)

SURSE DIN PIAÞA DE CAPITAL:

Lucian Anghel îl
vrea pe Sobolewski
director general al
BVB încã patru ani,
pe acelaºi salariu

L
ucian Anghel, preºedintele

BVB, a convocat pentru

astãzi Consiliul Bursei de

Valori Bucureºti pentru a discuta

termenii contractului lui Ludwik

Sobolewski, al cãrui mandat expirã

pe 21 august. Potrivit unor surse

apropiate situaþiei, Lucian Anghel

va propune reînnoirea mandatului

lui Ludwik Sobolewski pentru încã

patru ani, pãstrarea actualului sala-

riu ºi renegocierea bonusului.

Pe ordinea de zi, Lucian Anghel a

mai pus cooptarea unui nou membru

al Consiliului Bursei, în locul lui

Cristian Micu, dar ºi noile tarife pri-

vind MIFID 2.

Ludwik Sobolewski a venit la

BVB pentru un salariu de 17.000 de

euro lunar, plus bonusuri de perfor-

manþã de 450.000 de euro în primii

doi ani de mandat, conform contrac-

tului prezentat de ziarul “BURSA”.

Acum câteva sãptãmâni, sursele

noastre ne-au spus cã Sobolewski a

primit o ofertã sã continue la BVB,

dar pe un salariu înjumãtãþit, însã a

refuzat-o, verbal, în cadrul unei dis-

cuþii din boardul Bursei, convocat

oficial, la sediul BVB, discuþie care,

însã, care nu a fost consemnatã în

procesul verbal de preºedintele Lu-

cian Anghel. (A.S.)

(continuare în pagina 8)
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